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Introduction 
 

Association of East Asian Arabists (AEAA) is a forum with three sets of objectives. First and 
foremost, it welcomes scholars from East Asia specialized in Arabic, Islamic and Middle 
Eastern studies and invites them to critically reflect on the pedagogy of teaching Arabic to 
speakers of East Asian languages at different levels, to share their research priorities, agenda, 
approaches, and methodologies, and to discuss any problems arising from their professional 
careers. Second, the Association fosters sharing experiences and mutual enrichments in two 
aspects of pedagogy and curriculum design in the East Asian context: Arabic language 
pedagogy; enhancement of the curricular connection between language and content courses; 
and the challenges of Arabic language teaching in the digital age. Finally, and most importantly, 
the Association will build a support network for East Asian scholars around the world. The 
Arabists of East Asian backgrounds face triple marginalization. In North America, Europe and 
the Middle East, they are pushed out both by North American and European orientalists and 
scholars of Arabic and Islamic backgrounds. In East Asia, the fields they partake in are 
marginal to mainstream disciplines and areas of study. AEAA offers space for them to engage 
with each other’s research and teaching and career concerns. The Association will engage its 
members through regular online and in person meetings, workshops, lectures, and reading 
sessions, and trigger further questions for discussion and opportunities for future collaboration 
such as annual meetings. 
 
 

Background 
 
The Arabic language, which originated from the sixth-century north Arabia, became the 
lingua franca of the Near East with the spread of Islam. The Arabic language and its literary 
productions are highly imbued with religious ideas and cultural norms of Arabs. Students 
from East Asian linguistic, cultural, and religious backgrounds without adequate prior 
knowledge of the region and religion would encounter challenges when they study more 
advanced texts. The cultural barrier and lack of relevant knowledge also impede them from 
appreciating the literary conventions, rhetorics, and poetics of the Arabic language. 
 
While language teaching itself is inseparable from introducing the peoples and societies 
using the language, the need to combine both into a systematic curriculum is hardly realized 
in Taiwan. At present, Arabic, Islamic and Middle Eastern studies in East Asia follows the 
agenda and pedagogy of either Orientalism or pre-modern knowledge traditions of the 
Arabic-Islamic world. A coherent curricular structure that takes into consideration the lingual 
and cultural backgrounds of East Asian students is currently missing. 
 
Technology exerts an unneglectable impact on language teaching. As online Arabic classes 
and learning tools abound, the efficiency of the traditional teaching methods is called into 
question. Furthermore, students’ dependence upon technology products such as translation 
tools and AI programmes for their coursework also undermines the validity of the traditional 
way of evaluation. 
 
 

The Inaugural Symposium and Call for Participation 
 



The Association’s Inaugural Symposium will address three main topics that concern teaching 
and research in Arabic, Islamic and Middle East Studies. It will in addition host a graduate 
student forum. 
 
First: Textbooks for teaching Arabic written by academics of East Asian backgrounds, and 
Arabic language pedagogy in the classroom at East Asian universities. 
Convenor: Sumi Akiko (Kyoto Notre Dame University) 
 

• What are challenges in teaching Arabic to speakers of East Asian languages? 
• What distinguishes Arabic texts written by East Asian academic from those used in 

the Arab world, Europe and North America? 
• How do East Asian languages, cultures and knowledge traditions play a role in 

textbook objectives and design? 
• Are East Asian learning environments Arabic friendly? 
• What role does new technology, such as digitization and AI, play in textbook design 

and classroom pedagogy? 
• Can social media, IT, and AI help to foster a better interconnected Arabic language 

world for East Asian students? 
 
Second: Curriculum Design for the Humanities 
Convenor: Tsung Pei-Chen (NCCU) 
 

• What are the challenges of teaching Arabic-Islamic culture, history, literature, politics 
and religion to students of East Asian backgrounds? 

• What role do local knowledge traditions play in how Arabic, Islamic and Middle East 
studies are received by East Asian students? 

• How do teaching teams manage the diverse knowledge traditions (Arab, Chinese, 
Japanese, Korean, Indian, Indonesian, European, North American, etc.) in which they 
are trained? 

• What are the objectives and anticipated outcome of degree programmes? 
• Are there sufficient textbooks in East Asian languages?  

 
Third: Challenges and Creativity in Research 
Convenor: Su I-Wen (NCCU) 
 

• Facing triple marginalisation, what are the difficulties and challenges for East Asian 
Arabists in terms of their research? 

• What would East Asian Arabists do differently outside European knowledge 
traditions, such as Orientalism, and academic convention? 

• How can they do research creatively, and foster interests in Arabic, Islamic and 
Middle East Studies in academe and among a general audience? 

• What might some strategies be for East Asian Arabists to adopt to generate impact in 
local research cultures? 

 
Fourth: The Graduate Student Forum 
Convenor: Ouyang Wen-chin (Academia Sinica and SOAS, University of London) 
 

• Where do students choose to pursue MA and PhD degrees? Locally, in the Arab 
world, in other East Asian countries, in Europe or North America? Why? 



• What might some of the challenges students face? Mastery of Arabic and research 
languages? Adjusting to new research traditions? Disciplinary training? 
Marginalization and isolation? 

• Do PhD students publish while pursuing their degrees? What are the challenges? 
• What do they think of their career prospects? 
• How can AEAA help? 

 
All East Asian Arabists are invited to the inaugural symposium. If you are interested in giving 
a presentation on one of the three topics identified above, please send an expression of 
interest to us at <AEAAInternational@gmail.com>. 
 
Ouyang Wen-chin (歐陽⽂津) 
Sumi Akiko ( 鷲⾒朗⼦) 
Su I-Wen (蘇怡⽂) 
Tsung Pei-Chen (叢培臻)  
  



 ايسآ قرشب ينبرعتسلما عمجم
 

 ةيحاتتفلاا ةودنلا
 ايسآ قرش يف ةيبرعلا ةغللا ميلعت

 ايسآ قرش يف ةيطسولأا قرشلاو ةيملاسلإاو ةيبرعلا تاساردلا
 
 خيراتلا

 ۲۰۲۳ ربمفون نم ۲٥و ۲٤
 
 ناكلما

 ناويات ،هيبياتب يشت-غنيشت ةعماج يف ايروضح
  Teams وأ Zoom ربعو

 
 ةودنلا تاغل
 ةيزيلنجلااو ةيبرعلا

 
  ماهسلإل ةوعد

 صخللما ميلستل دعوم رخآ
 ۲۰۲۳ ربوتكأ ۱٥

 
 ينورتكللاا ديربلا ناونع

AEAAInternational@gmail.com 
  



 ديهتم
 تاساردلا يف ينثحابلاو ةيبرعلا ةغللا يسردم ينب رواحتلاو ءاقلل ءاضف قلخ ىلإ ةيقرشلا ايسآب ينبرعتسلما عمجم فدهي
 تائيب وأ اهب ةيملعلا تاسسؤلماو تاعمالجا يف ينلماعلاو ايسآ قرش نادلب نم لاصأ ةيطسولأا قرشلاو ةيملاسلإاو ةيبرعلا
 قرش جراخ :ةثلاث بناوج نم شيمهت ايسآ قرش وبرعتسم هجاوي .ةيلامشلا اكيرمأ وأ ابوروأ وأ ةيبرعلا لودلاب ىرخأ
 ةيبرع لوصأ نم ينثحابلا ينبو مهنيب سفانتلا يف مهب لاجلما قيضي ،ةيبورولأاو ةيكيرملأاو ةيبرعلا تاعمالجا يفو ،ايسآ
 نم مهلأاو .ةنميهلما ةيملعلا تلااجلما ةبكاوم ةيبرعلا مهتلااجلم نكيم لاف ايسآ قرش يفو ،مهل لمعلا صرف لقتف ةيبوروأو
 اوملعت يتلا ةيطسولأا قرشلاو ةيملاسلإاو ةيبرعلا مولعلا يف قيبطتلاو ريظنتلا اضيأو ،هجهانمو ميلعتلا بيلاسأ كلذ
 يملعمو ينثحابلاب عمجلما ً،اذإ ،بحري .ايسآ قرش يف ةيملعلاو ةيميلعتلا ةئيبلا نابساني لا دق امهيف اوبردتو امهيلع
 قاحتللال هجراخ وأ ايسآ قرشب ةيملعلا تاسسؤلماو تاعمالجا يف ينلماعلاو ايسآ قرش تاغلب ينقطانلا ةيبرعلا ةغللا
 ييمداكلأا لاجلما يف لمعلا اياضق ةشقانم ،ًلاوأ .ثحبلاو ميلعتلاب قلعتت اميف هتيلاعفو هتطشنأ يف ةكراشلماو عمجلماب
 رواحتلا ًاضيأو تايوتسلما لكب ايسآ قرش تاغلب ينقطانلل ةيبرعلا ةغللا سيردت جهانم يف رظنلا ً،ايناث .ةيقرتلاو رشنلاو
 مولعلاو بدلأاو ةغللا ينب سيردتلا قيفوتلاو ،ايسآ قرش تاغلب ينقطانلل ةيبرعلا ةغللا سيردت لئاسو ريوطت ةيفيك يف
 ًاثلاث .ةاروتكدلاو ريتسجالما ييوتسم ىلع ايلعلا تاساردلاو ةيعمالجا تاساردلا جهانم ميمصتو ،ةماع ةفصب ةيناسنلإا
  .ملاعلا يف ايسآ قرش يفو نم ينبرعتسملل نماضت ةكبش قلخ ،مهلأاو
 

 ةيفرعلما ةيفللخا
 
 ايسآ قرش يف ةيلصلأا ةيفرعلما ةيوغللا ةئيبلا بايغ اهمهأ ةّدع بقاوع اهب ينقطانلا ريغ لبق نم ةيبرعلا ةغللا ملعت ضرعتي
 رطلأا ليصوت ثحابلاو ملعملل نكيم فيكف .ةيبورولأاو ةيبرعلا ةئيبلا يف وه الم رياغلما يفرعلما ثارتلاو اهتاغل روضحو
 ةصاخ ةيلاعلا تايوتسلما يف ينملعتلما ىلإ ةيبرعلا ةغللا ةغلابو ةيبرعلا ةفاقثلاو يملاسلإا نيدلاك ةغللا يف ةنماكلا ةيفرعلما
 مهف نم ملعتلما نكمتي ىتح يبرع وه ام لكب كاكتحلاا اهيف لقي ةئيب يف نوشيعيو يبرعلا يفرعلما ثارتلاب نولهاج مهو
 لكشب هب طيحلما يفرعلما ثارتلا ينبو اهلامعتساو اهدعاوقو ةغللا مهف ينب عملجا امنيب ؟اهروغ ربسو ةيبرعلا صوصنلا
 ةعبان ةفظولما سيردتلا جهانمو ةلمعتسلما ةيميلعتلا بتكلا نأ دنج ،اهب ينقطانلا ريغل يفرعلما ثارتلاو تاغللا عم قفاوتي
 ةئيبلل ةبسانم رثكلأا ميمصتلا وه ام .ايسآ قرشب يفرعلما ثارتلا نم لا يبرعلا يفرعلما ثارتلا نم وأ قارشتسلاا نم امإ
 ءاكذلا اهنم لصاوتلل ةيجولونكتلا تاروطتلا تقولا سفن يف رابتعلاا يف ذخأي يذلا ةيقرشلا-ايسلآا ةيفرعلماو ةيوغللا
 يعامتجلاا لصاوتلا لئاسوو اهللاخ نم ةيبرعلا صوصنلا راشتناو ةنمقرلاو هنع ةيتأتلما ةمجرتلا تاودأو يعانصلا
 تاراهملل رابتخلااو ميلعتلا يف اهرود اضيأو ،ملاعلا يف فارطلأا ةيمارتلما تائيبلا ينب لصاوتلل اهيلهستو تينرتنلااو
 .ةيوغللا
 

 ةكراشلما ةوعدو ةيحاتتفلاا ةودنلا
 



 ةغللا ّصخي اميف ثحبلاو ميلعتلا يف ةينعلما ةيلاتلا ةثلاثلا رواحلما ايسآ قرشب ينبرعتسلما عمجلم ةيحاتتفلاا ةودنلا حرطت
 ىلع هلامعأ عزوتت هئاقدصأو عمجلما ءاضعأ ينب لصاوتلاو ةشقانملل ةيطسولأا قرشلاو ةيملاسلإا تاساردلاو ةيبرعلا
 .ةاروتكدلاو ريتسجالما بلاط هيف كراشي حوتفم ىدتنم ىلإ ةفاضلإاب ،ةيملع تاسلج ثلاث
 
 لوصأ نم ةغللا ءاملع اهبتك ةيقرشلا ايسآ تاغلب ينقطانلل ةيبرعلا ةغللا سيردتل ةممصلما بتكلا :لولأا روحلما
 نم وكيكأ يموس .د موقتسو .ايسآ قرش تاعماج يف ةيبرعلا ةغللا سيردت جهانمو ايسآ قرش يف ينلماعلا وأ ةيويسآقرش
 :ةيلاتلا ةلئسلأا لوح ةسللجا روحمتتسو .ةسللجا ةرادإب وتويكب مادرتون ةعماج
 

 ؟ةيقرشلا ايسآ تاغلب ينقطانلل ةيبرعلا ةغللا سيردت اههجاوي يتلا تايدحتلا يه ام •
 نم لوادتم وه امع ايسآ قرش تاغلب نوقطانلا اهبتك ةيبرعلا ةغللا سيردتل ةممصلما بتكلا تازيمم يه ام •

 ؟ةيبرعلا دلابلاو ةيلامشلا اكيرمأو ابوروأ يف ةرداصلا بتكلا
 ؟ةيميلعتلا جهانلماو بتكلا ميمصت يف يفرعلما اهثارتو ايسآ قرش تاغل هبعلت يذلا رودلا ام •
 له ؟ةيطسولأا قرشلاو ةيملاسلإاو ةيبرعلا تاساردلاو ةيبرعلا ةغللا نم ايسآ قرش نادلب فقوم فصن فيك •

 ؟ةّبحرم مأ ةيئادع ةئيبلا
 ؟فصلا يف رود ايجولونكتلل له •
 لئاسوو اهللاخ نم ةيبرعلا صوصنلا راشتناو ةنمقرلاو هنع ةيتأتلما ةمجرتلا تاودأو يعانصلا ءاكذلل نكيم له •

 ؟يبرعلا ملاعلاو ايسآ قرش ينب لصاوتلا ةكبش قلخ يف تينرتنلااو يعامتجلاا لصاوتلا
 
 .ةسللجا ةرادإب يشت-غنيشت ةعماجب نج-يب غنوست .د موقتسو ةيناسنلإا مولعلل جهانلما ميمصت :يناثلا روحلما
 

 ،ةسايسلاو برعلاو ملاسلإا خيراتو ملاسلإاو يبرعلا بدلأاو ةيبرعلا ةفاقثلا سيردت هجاوت يتلا تايدحتلا يه ام •
 ؟رياغم يفرعم ثارت ىلع اوبرت نيذلا ةيقرشلا ايسآ تاغلب ينقطانلل قرشلا يف تانايدلاو
 ؟ملاسلإاو برعلا نم فقولما ديدتح يف يلحلما يفرعلما ثارتلا هبعلي يذلا رودلا وه ام •
 ةينيصلاو اهنم ةيبرعلا( ةرياغتلما ةيملعلا ديلاقتلاو ةيفرعلما رطلأا عم )نوثحابلا( نوملعلما فرصتي فيك •

 ؟اهيلعو اهيف اوبردت يتلا )خلإ ،ةيكيرملأاو ةيبورولأاو ةيسينودنلإاو ةيدنهلاو ةيروكلاو ةينابايلاو
 ؟ةعقوتلما جئاتنلاو ةيعمالجا جهانلما فادهأ يه ام •
 ؟ايسآ قرش تاغلب ميلعتلل ةبسانلما بتكلا نم رفوتي ام كانه له •

 
 .ةسللجا ةرادإب يشت-غنيشت ةعماج نم نيو-يإ وس .د موقتسو يملعلا ثحبلا يف عادبلإاو تايدحتلا :ثلاثلا روحلما
 

 ؟يثلاثلا شيمهتلا نع ةتجانلا تايدحتلاو تابوعصلا ايسآ قرش وبرعتسم هجاوي فيك •
 يه امو يبرعلا يفرعلما ثارتلاو قارشتسلاا جراخ ايسآ قرش يف نوثحابلا اهاري يتلا ةليدبلا ثحبلا يحانم يهام •

 ؟مهثحب يف اهفيظوت يف مهتاهجوت



 قرش يف ةيطسولأا قرشلاو ةيملاسلإاو ةيبرعلا تاساردلاب مامتهلاا عيجشتو ثحبلا يف عادبلإا مهنكيم فيك •
  ؟ايسآ
 ؟ةيلحلما ةيملعلا ةفاقثلا يف ريثأتلل اهذختت نأ ايسآ قرش يبرعتسلم نكيم يتلا تاوطلخا يه ام •

 
 ةعماج ،ةيقرشلاو ةيقيرفلأا تاساردلا ةيلكب ينج-نيو نايوأ .د هريدتس ةاروتكدلاو ريتسجالما بلاطل حوتفلما ىدتنلما
 .ندنل
 

 وأ ةيلحلما تاعمالجاب ؟ةيطسولأا قرشلاو ةيملاسلإاو ةيبرعلا تاساردلاب نومتهلما بلاطلا قحتلي تاعماج يأب •
 ؟اذالمو ؟ةيكيرملأا وأ ةيبورولأا وأ ةيبرعلا
 ؟ىرخلأا ثحبلا تاغلو ةيبرعلا ةغللا نم نكمتلا ؟ةاروتكدلاو ريتسجالما بلاط هجاوت يتلا تايدحتلا يه ام •

 ؟ةلزعلاو شيمهتلا ؟ثحبلا مولع نم ملعب ةصاخ تاراهم باستكا ؟ثحبلاو ةفرعملل ديدج ديلقت عم ملقأتلا
 يتلا تايدحتلا يه ام ؟ةاروتكدلا ىلع مهلوصح لبق مهلامعأ رشن نم ةاروتكدلا بلاط نكمتي له •

 ؟قايسلا اذه يف اهنوهجاوي
 ؟يعمالجا لمعلاو ييمداكلأا لقلحا يف مهلبقتسم نوروصتي فيك •
 ؟ايلعلا تاساردلا بلاطل همدقي نأ سلجملل نكيم يذلا معدلا وه ام •

 
 لاسرإ ةلخادم يمدقت يف بغري نمم ىجري .ةيحاتتفلاا ةودنلا ىلإ نووعدم اهيف ينلماعلاو ةيقرشلا ايسآ نم ينبرعتسلما لك
 .۲۰۲۳ ربوتكأ ۱٥ موي وأ لبق >aeaainternational@gmail.com< ىلإ روصت وأ ةركفل صخلم
 
 ينج-نيو نايوأ
 وكيكأ يموس
 نيو-يإ وس
 نج-يب غنوست
 
 
 
 
 
 
 
 	


